
          
          Møde i  Avnstrup den 24. juni 2023 
           REFERAT

1. Siden sidst
a. Sommerfest den 6 juni. God stemning med musik af Ruben og Kurdes.
Gode aktiviteter til børnene, fodbold og fiskedam er altid et hit. 
Avnstrupgruppen vil på et internt møde evaluere indhold og forløb.

b. Demonstration for statsløse afviste asylansøgere den 12 juni. Godt initiativ af unge 
fra Trampolinhuset,men for få deltagere og for dårlig planlægning.
Desværre alt for længe tvivl om lokation og startsted.

c. Stormøde arrangeret af Trampolinhuset til diskussion om Røde Kors-rapporten om 
Avnstrupbørnene. Flere organisationer deltog, Mette fra BfA. Hvordan kommer vi 
videre og får spredt kendskabet til rapporten og anbefalingerne?
Taget til efterretning. Kan evt. drøftes på næste stormøde.

d. Stramning af reglerne, når beboerne vil overnatte udenfor centeret. Der skal søges 
10 arbejdsdage før, hvilket ikke giver mulighed for megen spontanitet.
Absolut enighed om at det er endnu en måde hvorpå US kan chikanere beboerne.

e. Artikler i Information af journalist Ulrik Dahlin angående forkert eller manglende 
registrering af statsløse børn. Danmark overtræder konventionen om statsløse. Mette har 
kontaktet Ulrik og fortalt om Azizi familien. Der er nu kontakt mellem familien og Ulrik.
BfA glæder sig over Ulrik Dahlins fokus på flygtninge-/ asylproblematikken.

f. Stort tillykke med eksamen til Negin, Fayezeh og Sara . I er bare så seje. 
JA.

2. Møde med Mark Sisseck RK, Anne Knudsen og Mette Roerup den 20. juni.
Madordningen var igen på programmet. Hørkram leverer til Avnstrup, det er ikke en 
RKinternet butik. Priserne er steget meget, beboernes indkøbsmuligheder ikke ændret,
så især for enlige med børn er det svært at skaffe god og sund mad til deres børn. RK 
arbejder på at finde en ny leverandør, og få mulighed for, at beboerne kan have 
rådighed over deres penge i 2 uger i stedet for 2 gange om ugen. Da udrejsecentret er 
på finansloven, (der som bekendt blev vedtaget meget sent) er den minimale stigning 
på rådighedsbeløbet til madbestilling (2 kr. pr. pers. pr. dag) affødt af dette og har intet
med Røde Kors at gøre.

Vi gjorde endnu engang opmærksom på, meldepligten ,som stadig er 2 gange daglig. 
Da en it-løsning ikke kommer lige nu, foreslog vi, at beboerne kan nøjes med 1 gang 
daglig. Det vil spare mandskab for hjemrejsestyrelsen og være en lettelse for beboerne,
så det er måske en løsning.



Kommunikation blev også drøftet. Mark meddelte, at det nu er besluttet, at der hver 
7. uge skal holdes gangmøde med beboerne. Der skal laves dagsorden samt referat. 
Referatet skal hænges op, så alle kan læse det.
Beboerne opfordres til at vælge en repræsentant, som hurtigt kan få kontakt til RK. 
Det skal af referatet fremgå hvilke punkter, der er ikke omgående kan gives svar på, 
således at beboerne ved, at noget kan gå hurtigt, og noget skal undersøges.
Desuden har de i caféen indrettet beboerkontor, hvor den enkelte kan tale med de 
valgte beboerrepræsentanter, og der skal også ofte være en RK medarbejder.
BFA valgte at lige minde Mark om, at det er vigtigt, at RK i forbindelse med de 
planlagte ophold/udflugter til Lalandia tages hånd om, at beboerne i tide får søgt om 
dispensation fra opholds-/ meldepligten - jævnfør de 10hverdage.

Næste møde med RK er den 23 august.

3. Asylchef Anne la Cour har besøgt Avnstrup for at fremlægge RK-rapporten om 
Avnstrupbørnene. Alle beboere var inviteret, der blev benyttet tolk, så alle kunne 
forstå, hvordan deres udsagn lød i rapporten. RK-rapporten har jo anbefalinger, for at 
forbedre børnenes og familiernes forhold. Det er svært for nogle beboere at forstå, at 
anbefalinger desværre ikke er det samme, som at det sker, men at det kræver 
lobbyarbejde fra mange organisationer at ændre forholdene.
Taget til efterretning.

4. Kl. 14.30 samvær med beboerne. BfA medbringer, frugt, snacks og drikkevarer, Alle 
er meget velkomne.

5. Evt. Næste møde Sjælsmark søndag d. 9. juli kl. 14-15
                                   Avnstrup lørdag den 22. juli - 
                                   Tovholdere Ete Forchhammer og Anne Knudsen

Samværet med beboerne, som var mødt ret talstærkt op, blev desværre lettere 
kaotisk, da der foregik en del ting på samme tid, så vores ellers gode snakke med 
beboerne gik lidt fløjten - øv.

Avnstrupgruppen efterlyser en bærbar pc til en ung beboer, der skal starte på 
gymnasiet.

OG alle dejlige mennesker, som bl.a. kommer med tøj m.m. til beboerne, og som for 
nogles vedkommende er blevet opfordret til at komme kl.13:45, please vær søde først
at komme kl.16.
Det er SÅ dejligt at I tænker på de søde beboere, det har bare grebet om sig - været 
en succes, men BFA vil SÅ gerne tale med “gamle” og nye beboere og udbygge de 
kontakter vi har.
Og så sluttelig - giv kun det bort, som du selv ville bruge 🙏


